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Nordkraft AS arbeider 
med flere prosjekt for 
vindmølleparker i Gielas 
reinbeitedistrikt. Men de 
vil ikke ut med hvilke  
områder som er aktuelle  
å bygge ut.

Da planene for en gigantisk 
vindmøllepark i Salangen og 
Lavangen på Tønsheia ble kjent 
var det ikke fordi Salangen 
kommune eller Nordkraft AS 
gjorde noe for å offentliggjøre 
dem. 

– Leverer ikke denne type 
informasjon
Vindmølleparken ble kjent for 
befolkningen via Facebook for-
di grunneiere var kontaktet av 
Nordkraft. E-poster om pro-
sjektet som ble sendt fra Nord-
kraft til Salangen kommune var 
heller ikke lagt ut i kommunens 
postlister. Folkebladet sendte 
Nordkraft AS 14. juli en inn-
synsbegjæring om hvilke pågå-
ende prosjekter de har i Troms 
og Finnmark. Nordkraft har 
svart at på grunn av ferieavvik-
ling er det få på jobb i Nordkraft 
Prosjekt nå, og at selskapet er 
for øvrig ikke underlagt Offent-
lighetsloven. Men de vil likevel 
behandle henvendelsen etter 
ferien.

– Generelt kan jeg si at vi ikke 
gir ut denne type informasjon, 
sier prosjektdirektør Jon Inge-
brigtsen i Nordkraft AS da  
Folkebladet kontaktet han 
mandag.

Ikke åpent for innsyn
Denne saken har skapt et stort 
lokalt engasjement. Facebook-
gruppa «Nei til vindkraftverk 
på Tønsheia i Salangen/Lavan-
gen» har nå 770 medlemmer. 
Et enstemmig formannskap i 
Salangen har uttalt at de øn-
sker at Nordkraft skrinlegger 
planene. 
– Når blir da disse prosjektene 
kjent for allmennheten?

– Det blir kjent når vi tar  
kontakt med offentlige myndig-
heter eller søker konsesjoner. 
Men det man i tidlige stadier 
jobber med er ikke offisiell  
informasjon, svarer han.

– I prosjektet i Salangen og 
Lavangen var ingenting offi-
sielt. Folkebladet måtte be om 
innsyn i dokumentene fra Sa-
langen kommune. Er dette en 
fase Nordkraft ikke ønsker at 
dette er offentlig informasjon?

– Generelt er ikke prosjektene 
vi jobber med åpent for innsyn 
i tidlige stadier. Vi leverer ikke 
ut denne type informasjon. 
Det kan være mange årsaker til 
det, for eksempel en konkur-
ransesituasjon eller at det er 
så tidlig at det ikke er relevant, 
sier han.

DETTE ER PLANENE 
FOR TØNSHEIA:
  • Nordkraft har planer om 

å etablere en 100–200 
MW vindmøllepark på et 
18 kvadratkilometer stort 
område på Tønsheia.
  • Omkring halvparten av 

arealet ligger på Stat-
skogs grunn. 
  • Det er aktuelt å sette 

opp 20–40 vindmøller 
med en tårnhøyde på 
80–120 meter.
  • Ole Johan Eira i Gielas 

reinbeitedistrikt har uttalt 
at det blir slutten for 
reindrifta om dette 
området blir bygget ut 
med vindmøllepark.

Flere prosjekter på gang
– Dette er offentlige saker 
som berører svært mange inn-
byggere og ulike interesser. Er 
det ikke viktig at disse sakene 
er åpne tidligst mulig?

– Etter vi har vært i dialog med 
kommunen har ikke vi en inten-
sjon om at det skal være hemme-
lig lengre. Men vi gir ikke ut en 
liste over hvilke prosjekter vi 
jobber med, sier Ingebrigtsen.

– Vi vet at dere skal ha samta-
ler med Gielas reinbeitedistrikt 
over sommeren. Og vi vet at dere 
skal snakke med dem om flere 
enn prosjektet på Tønsheia. 
Hva slags andre prosjekter har 
dere planer om i dette området?

– Når vi har snakka med Gie-
las kan du få vite det. Det er for 
tidlig å si noe om dette nå. Det 

kan godt hende at det overho-
det ikke blir noen ting ut av det. 
Vi ønsker ikke en masse støy 
over noe som kanskje ikke blir 
realisert, sier han.

– Da er det altså flere aktu-
elle prosjekt innenfor dette 
reinbeiteområde?

– Ja, det er det, bekrefter han.

Grunneiere informeres først
– Hva med Midt-Troms og 
Senja? Har dere prosjekter på 
gang også der?

– Jeg kan ikke kommentere 
det utover at vi generelt ser på 
prosjekter over hele Norge. En 
ting er om områdene er egnet, 
en annen ting er om det er rea-
listisk å gjennomføre av hensyn 
til natur, grunneiere og innbyg-
gere, sier Ingebrigtsen.

– Er det ikke viktig at inn-
byggerne i kommuner og lo-
kalsamfunn får vite om disse 
planene før dere har kommet 
så langt at dere går inn for å 
lage avtaler med grunneiere?

– Nei, jeg mener det er viktig 
at de som berøres i størst mulig 
grad informeres først. Det er 
grunneierne som sitter på  
rettighetene til eiendommen. 
Da ville det være galt å ikke ta 
kontakt med dem først. Alle får 
jo rikelig mulighet til å komme 
med sine innspill når endelige 
planer legges fram i konsesjons-
prosessen, svarer Ingebrigtsen.

 • Om etableringer av vindmølleparker:

Flere «hemmelige» prosjekter på gang

VINDMØLLEPARK: Nordkraft AS jobber med flere prosjekter innen Gielas reinbeitedistrikt. Men de holder kortene inntil brystet om hvor 
det kan komme. Bildet er fra vindmølleparken på Nygårdsfjell i Narvik kommune.  Foto: Ulf Antonsen

IKKE ÅPENT: – Generelt er ikke prosjektene vi jobber med åpent for 
innsyn i tidlige stadier, sier prosjektdirektør Jon Ingebrigtsen.  
 Foto: Nordkraft AS

GIELAS: Dette er Gielas reinbeitedistrikt der det er flere prosjekter 
på gang. Kartet er hentet fra NIBIO Kilden.
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